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Møtedeltakarar Parti Rolle 

Jon Askeland SP Medlem 

Jostein Borlaug AP Medlem 

Kirsti Gjetle Floen AP Medlem 

Morgan Taule AP Medlem 

Torill Helland AP Medlem 

Ann Christin Hoen AP Medlem 

Kenneth Taule Murberg H Medlem 

Christel Villanger Håland H Medlem 

Vidar Grindheim H Medlem 

Normann Sæbø H Medlem 

Henning Haugland H Medlem 

Roy Bø FRP Medlem 

Silje Namtvedt SP Medlem 

Dag Sætre SP Medlem 

Anne Berit Bø Palmesen SP Medlem 

Sara Hamre Sekkingstad SP Medlem 

Leif Gunnar Taule SP Medlem 

Martin Soltveit SP Medlem 

Laila Seilfaldet Pletten SP Medlem 

May Britt Vågenes Gjerde SP Medlem 

Frode Hervik V Medlem 

Agnes Hoshovde Bernes V Varamedlem 

Else Marie Skartveit Dale KRF Medlem 

Finn Frantzen KRF Varamedlem 

  
 

Forfall Parti Møtande varamedlem 

David Pletten Aasgard KRF Finn Frantzen - KRF 

Ståle Villanger V Agnes Hoshovde Bernes - V 

Wenche Linda Kalnes Tveranger FRP      - 
 

 

Det møtte 24 av 25 medlemmar i kommunestyret. 
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Rådmann Jarle Landås, økonomisjef Sveinung Kvamme, møtesekretær Arthur Kleiveland  
 
Orientering om nye Haraldsplass diakonale sykehus v/adm. direktør Kjerstin Fyllingen/viseadm.  
direktør/fagdirektør Peter Thornam 
 
Orientering om arbeidet med Alver kommune v/leiar i fellesnemnda, Øyvind H. Oddekalv 
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Meldingar og referatsaker  
 
Saksopplysingar: 
Det vert lagt fram følgjande meldingar og referatsaker: 

a. Byvekstavtalar – avgrensing av nullvekstmålet 
b. Presentasjon nye Haraldsplass 
c. Region Nordhordland – møteutskrift 26.oktober 
d. Kontrollutvalet – møteutskrift 14. november 
e. Statusnotat Nordhordland Revisjon IKS 
f. Samarbeidsavtale mellom Bergen reiselivslag og kommunane i Region Nordhordland – 

revidert 
g. Møteplan for kommunale møte våren 2019 

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Meldingar og referatsaker vert tekne til orientering 
 
 

Kommunestyret i Radøy - 040/2018 
KS - handsaming: 
Austebygd barnehage 
May Britt Vågenes Gjerde (SP) hadde sendt inn følgjande spørsmål til kommunestyret: 
Kor langt har ein kome med arbeidet med Austebygd barnehage. Kan småbarnsplassar takast i bruk 
til hausten? Kan ein plan for dette vera klar til søknadsfristen 1 mars? 
 
Ordførar Jon Askeland svara at det er sett av 2,9 mill. kroner på 2019-budsjettet for at areal, 
leikeapparat og inventar skal framstå som tidsmessige og tenlege. Samtidig viste han til vedtak i 
formannskapet (september 2018), og sa at sak om utbygging av småbarnsavdeling er avslutta. 
Ordføraren sa at barnehagen kan ta i mot småbarn innanfor tilgjengelege areal. 
Rådmann Jarle Landås sa at tiltaka som ligg i 2019-budsjettet skal gjennomførast i løpet av dette året. 
 
Kommunestyret tok meldingar og referatsaker til orientering. 
 

KS - vedtak: 
Meldingar og referatsaker vert tekne til orientering. 
 
 
Vedlegg: 
Byvekstavtaler - avgrensing av nullvekstmålet(1697959) 
Presentasjon Haraldsplass 



 
 

Protokoll Regionrådet 6-2018 26. oktober 
Radøy_kontrollutval_møteutskrift_14_nov_2018 
Statusnotat Nordhordland Revisjon IKS 
Samarbeidsavtale mellom Bergen Reiselivslag og kommunane i Region Nordhordland - revidert og 
signert oktober 2018 
Møteplan politiske møte 2019 
 
  



 
 

Radøy kommune 
Saksframlegg 

Saknr Utval Type Dato 

079/2018 
 

Formannskapet i Radøy PS 22.11.2018 

041/2018 
 

Kommunestyret i Radøy PS 13.12.2018 

 

Sakshandsamar Arkivsaknr.: Dokumentnr.: 

Sveinung Kvamme 18/2531 18/16324 

   

Forskottering av spelemidlar og meirverdiavgift til garderobe og 
klubblokale Austmarka kunstgrasbane  
 
Saksopplysingar: 
Bakgrunn 

Det ligg føre søknad frå Radøy Idrettslag om forskottering av spelemidlar og mva-kompensasjon. 
Vedlagt søknaden er teikningar og finansieringsplan for anlegget. Idrettslaget viser til at 
garderobetilbodet ved kunstgrasbana i dag er på Sæbø skule, noko som ikkje er ei god løysing for 
brukarane av bana. Eit nytt bygg ved bana vil gje eit fullgodt anlegg som kan nyttast uavhengig av 
tilgang til Sæbø skule sine garderobar. Bana er mykje brukt både til trening og kampar. 

Samla kostnad for anlegget er kr 5.086.004. Finansieringplanen er slik: 

Midlar frå Trond Mohn 1.853.000 

Dugnad 482.000 

Spelemidlar (30%) 1.500.000 

Mva-kompensasjon 920.802 

Eigenkapital 330.202 

Sum 5.086.004 

 

Søknad om byggjeløyve vert sendt med det første. Søknad om idrettsfunksjonell godkjenning ligg til 
vurdering i Radøy kommune. Søknad om spelemidlar vert sendt for 2019. Søknad om mva-
kompensasjon kan sendast når bygget er ferdig.  

Vurdering 
Reglane om kompensasjon for meirverdiavgift ved bygging av idrettsanlegg gjeld for lag og 
organisasjonar, og er knytt opp mot ordninga for spelemidlar. Ordninga er rammestyrt, slik 
at det kvart år blir tildelt midlar innafor den ramma Stortinget har løyvd. Dersom løyvinga 
ikkje rekk til full kompensasjon, vert tildelinga avkorta høvesvis for alle søknader. Søknader 
som får avkorta kompensasjon, kan ikkje søkja om å få dekka resten i seinare 
søknadsrundar. 
Søknader om spelemidlar vert handsama av fylkeskommunen, men først når alle 
formalitetar kring godkjenningar m.v.  er på plass. Når tilsegn om spelemidlar er gitt, kan 
det ta fleire år før utbetaling faktisk blir gjort. 
Når bygginga kjem i gong, vil Radøy idrettslag etter kvart få ei likviditetsmessig utfordring, 



 
 

som dei no søkjer Radøy kommune om hjelp til å møta.  
 
Det er i utgangspunktet inga kommunal oppgåve å forskottera midlar til lokale lag og 
organisasjonar. Det ligg fleire risikoelement i slik forskottering, både i høve til faktisk 
kompensasjonsgrad for meriverdiavgift, og kva som blir godkjent anleggskostnad i høve til 
spelemidlar.  
Men Radøy kommune har i tidlegare saker forskottert kompensasjon for meirverdiavgift 
både til kunstgrasbana på Bø og til bana Austmarka, der forskotteringane har blitt 
tilbakebetalt. Iht anlegget i Austmarka vart det rett nok ein udekka sluttsum, men dette 
skuldast i hovudsak uavklåra føresetnader ved oppstart av anlegget. Rådmannen vurderer 
såleis risikoen som fullt akseptabel. 
 
Rådmannen rår til å forskottera spelemidlar og mva-kompensasjon Radøy idrettslag, knytt  
til garderobeanlegg/klubbhus ved Austmarka kunstgrasbane med inntil kr 2.420.000.  
Det er ein føresetnad at heile det forskotterte beløpet skal betalast attende, uansett 
storleik på faktisk utbetalt mva-kompensasjon og spelemidlar seinast 31.12.2023. 
Kompensasjonsbeløpet Radøy idrettslag får overført etter søknad, skal straks og uavkorta 
overførast Radøy kommune. Radøy kommune skal også kunna halda attende spelemidlar i 
den grad det forskotterte beløpet ikkje blir dekka fullt ut. Det vert ikkje rekna rente av det 
forskotterte beløpet. 
  

 

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Radøy kommune forskotterer spelemidlar og mva-kompensasjon til Radøy idrettslag, knytt  til 
garderobeanlegg/klubbhus ved Austmarka kunstgrasbane med inntil kr 2.420.000.  
Det er ein føresetnad at heile det forskotterte beløpet skal betalast attende, uansett storleik på 
faktisk utbetalt mva-kompensasjon og spelemidlar, seinast 31.12.2023. Kompensasjonsbeløpet 
Radøy idrettslag får overført etter søknad, skal straks og uavkorta overførast Radøy kommune. Radøy 
kommune skal også kunna halda attende spelemidlar i den grad det forskotterte beløpet ikkje blir 
dekka fullt ut. Det vert ikkje rekna rente av det forskotterte beløpet. 
 

Formannskapet i Radøy - 079/2018 
FS - handsaming: 
Leiar i Radøy idrettsråd, Bjørn Ove Myking, viste til idrettsrådet sin uttale. Han peika samtidig på at 
idrettsrådet i tide må få saka til handsaming, slik at idrettsrådet sin uttalerett vert overhalde. 
Økonomisjef Sveinung Kvamme sa at søknaden frå Radøy IL ikkje skil seg vesentleg frå andre 
tilsvarande søknader. Han viste til at kommunestyret har gitt både lån, garanti for lån, og 
forskottering av spelemidlar til tidlegare søknader. 
 
Formannskapet vedtok rådmannen si tilråding. 
 

FS - vedtak: 
Radøy kommune forskotterer spelemidlar og mva-kompensasjon til Radøy idrettslag, knytt  til 
garderobeanlegg/klubbhus ved Austmarka kunstgrasbane med inntil kr 2.420.000.  
Det er ein føresetnad at heile det forskotterte beløpet skal betalast attende, uansett storleik på 
faktisk utbetalt mva-kompensasjon og spelemidlar, seinast 31.12.2023. Kompensasjonsbeløpet 
Radøy idrettslag får overført etter søknad, skal straks og uavkorta overførast Radøy kommune. Radøy 
kommune skal også kunna halda attende spelemidlar i den grad det forskotterte beløpet ikkje blir 
dekka fullt ut. Det vert ikkje rekna rente av det forskotterte beløpet. 
 



 
 

 

Kommunestyret i Radøy - 041/2018 
KS - handsaming: 
Kommunestyret vedtok formannskapet si tilråding. 
 

KS - vedtak: 
Radøy kommune forskotterer spelemidlar og mva-kompensasjon til Radøy idrettslag, knytt  til 
garderobeanlegg/klubbhus ved Austmarka kunstgrasbane med inntil kr 2.420.000.  
Det er ein føresetnad at heile det forskotterte beløpet skal betalast attende, uansett storleik på 
faktisk utbetalt mva-kompensasjon og spelemidlar, seinast 31.12.2023. Kompensasjonsbeløpet 
Radøy idrettslag får overført etter søknad, skal straks og uavkorta overførast Radøy kommune. Radøy 
kommune skal også kunna halda attende spelemidlar i den grad det forskotterte beløpet ikkje blir 
dekka fullt ut. Det vert ikkje rekna rente av det forskotterte beløpet. 
 
 
 
Vedlegg: 
RIL - søknad om forskottering av mva og spelemidlar til gardero_beklubblokale 
SITUASJONSPLAN Garderobe (L)(197360) 
GARDEROBEANLEGG PLAN SNITT FASADER (L)(197361) 
RIL - rekneskapsskjema_n_2016 AUSTMARKA (007) (L)(197365) 
Radøy Idrettsråd - uttale Radøy IL 
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Prioritering av spelemiddelsøknader 2019  
 
Saksopplysingar: 
Bakgrunn 

Alle innkomne spelemiddelsøknader skal prioriterast gjennon politisk fatta vedtak og i samsvar med 
Radøy kommune sin kommunedelplan for idrett, friluftsliv og nærmiljø 2016-2026 og 
handlingsplanen som vart rullert i 2018 (kommunestyret sak 037/2018). 

Det er kome inn fire og meld inn to spelemiddelsøknader på ordinære anlegg, og det er kome inn tre 
spelemiddelsøknader på nærmiljøanlegg. Rådmannen har prioitert søknadene i tråd med 
handlingsplanen. Idrettsrådet har hatt prioriteringa av søknader på høyring, og er samd med 
rådmannen sitt forslag til prioritering. 

Vurdering 
Prioritering ordinære anlegg 

Pri. Anlegg Søkjar Søknadssum Status 

1 Radøyhallen, lagerbygg  Radøy kommune 180 000 Fornya 

2 Radøyhallen, rehabilitering Radøy kommune 1 283 000 Fornya 

3 25 meter presisjon pistolbane 
med støydempa 
standplassbygg 

Nordhordland 
pistolklubb 

690 000 Fornya 

4 Toalettbygg – Nesvatnet Radøy kommune ? Fornya 

5 Austmarka, garderobeanlegg Radøy IL ? Ny 

6 200 meter riflebane med 
støydempa standplassbygg 

Radøy skyttarlag 750 000 Ny 

 
Dei anlegga der det står spørsmålsteikn på søknadssumen er søknader som er meld inn, men ikkje 
motteke til no.  

Prioritering nærmiljøanlegg 

Pri. Anlegg Søkjar Søknadssum Status 

1 Sæbø skule – fleirbruksflate Radøy kommune 48 000 Fornya 

2 Bocciabane – Grønålen Manger idrettslag 153 000 Fornya 

3 Radøy ungdomsskule – Radøy kommune 46 000 Fornya 



 
 

balanseline 
 

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Radøy kommune prioriterer spelemiddelsøknadene for søknadsrunde 2019 slik: 
 
Ordinære anlegg:  

Pri. Anlegg Søkjar Søknadssum Status 

1 Radøyhallen, lagerbygg  Radøy kommune 180 000 Fornya 

2 Radøyhallen, rehabilitering Radøy kommune 1 283 000 Fornya 

3 25 meter presisjon pistolbane 
med støydempa 
standplassbygg 

Nordhordland 
pistolklubb 

690 000 Fornya 

4 Toalettbygg – Nesvatnet Radøy kommune ? Fornya 

5 Austmarka, garderobeanlegg Radøy IL ? Ny 

6 200 meter riflebane med 
støydempa standplassbygg 

Radøy skyttarlag 750 000 Ny 

 
Nærmiljøanlegg:  

Pri. Anlegg Søkjar Søknadssum Status 

1 Sæbø skule – fleirbruksflate Radøy kommune 48 000 Fornya 

2 Bocciabane – Grønålen Manger idrettslag 153 000 Fornya 

3 Radøy ungdomsskule – 
balanseline 

Radøy kommune 46 000 Fornya 

 

 
 

Formannskapet i Radøy - 078/2018 
FS - handsaming: 
Kulturrådgjevar Bente K. Hervik orienterte. 
 
Formannskapet vedtok rådmannen sitt framlegg til vedtak. 
 

FS - vedtak: 
Radøy kommune prioriterer spelemiddelsøknadene for søknadsrunde 2019 slik: 
 
Ordinære anlegg:  

Pri. Anlegg Søkjar Søknadssum Status 

1 Radøyhallen, lagerbygg  Radøy kommune 180 000 Fornya 

2 Radøyhallen, rehabilitering Radøy kommune 1 283 000 Fornya 

3 25 meter presisjon pistolbane 
med støydempa 
standplassbygg 

Nordhordland 
pistolklubb 

690 000 Fornya 

4 Toalettbygg – Nesvatnet Radøy kommune ? Fornya 

5 Austmarka, garderobeanlegg Radøy IL ? Ny 

6 200 meter riflebane med 
støydempa standplassbygg 

Radøy skyttarlag 750 000 Ny 

 
Nærmiljøanlegg:  

Pri. Anlegg Søkjar Søknadssum Status 



 
 

1 Sæbø skule – fleirbruksflate Radøy kommune 48 000 Fornya 

2 Bocciabane – Grønålen Manger idrettslag 153 000 Fornya 

3 Radøy ungdomsskule – 
balanseline 

Radøy kommune 46 000 Fornya 

 

 
 

Kommunestyret i Radøy - 042/2018 
KS - handsaming: 
Kommunestyret vedtok formannskapet si tilråding. 
 

KS - vedtak: 
Radøy kommune prioriterer spelemiddelsøknadene for søknadsrunde 2019 slik: 
 
Ordinære anlegg:  

Pri. Anlegg Søkjar Søknadssum Status 

1 Radøyhallen, lagerbygg  Radøy kommune 180 000 Fornya 

2 Radøyhallen, rehabilitering Radøy kommune 1 283 000 Fornya 

3 25 meter presisjon pistolbane 
med støydempa 
standplassbygg 

Nordhordland 
pistolklubb 

690 000 Fornya 

4 Toalettbygg – Nesvatnet Radøy kommune ? Fornya 

5 Austmarka, garderobeanlegg Radøy IL ? Ny 

6 200 meter riflebane med 
støydempa standplassbygg 

Radøy skyttarlag 750 000 Ny 

 
Nærmiljøanlegg:  

Pri. Anlegg Søkjar Søknadssum Status 

1 Sæbø skule – fleirbruksflate Radøy kommune 48 000 Fornya 

2 Bocciabane – Grønålen Manger idrettslag 153 000 Fornya 

3 Radøy ungdomsskule – 
balanseline 

Radøy kommune 46 000 Fornya 

 

 
 
Vedlegg: 
Kommunedelplan for idrett, friluftsliv og nærmiljø - handlingsplan 2018 
Uttale frå Radøy idrettsråd 
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Revidering av retningsliner for kulturmidlar  
 
Saksopplysingar: 
Bakgrunn 
Kommunestyret vedtok i møte 21. september 2016 sak 041/216 nye retningsliner for fordeling av 
kulturmidlar i Radøy kommune. Erfaringar frå desse to åra med dei nye retningslinene gjer at 
rådmannen ynskjer ei mindre revidering av retningslinene.  

Rådmannen la reviderte retningsliner for kulturmidlar ut på høyring 8. oktober med høyringsfrist 5. 
november.  

Vurdering 
Kulturmidlane for Radøy kommune omfattar følgjande ordningar: driftsmidlar til lag og 
organisasjonar, tilskot til mindre investeringar i kulturbygg og –anlegg, aktivitets- og prosjekttilskot, 
leiaropplæring, tilskot til idrettsanlegg og støtte til utøvarar på nasjonalt og internasjonalt nivå.  

Erfaringane frå dei to åra med dei nye retningslinene er at det kjem inn få søknader om prosjekt- og 
aktivitetsstøtte som oppfyller krava i retningslinene. Denne ordninga har også ein løpande 
søknadsfrist som fører til at søknadene vert vurderte kvar for seg, noko som gjer det vanskeleg både 
for sakshandsamar og råda som skal koma med uttale til søknadene. Søknadsfrist gjennom heile året 
gjer det også vanskeleg å fordela midlar utover eit heilt år. Det er grunn til å tru at ved å innføra to 
faste søknadsfristar for denne ordninga, vil ein få fleire søknader og ha eit betre vurderingsgrunnlag 
både for administrasjonen og for råda som skal gje uttale.  

Det er også behov for ei presisering når det gjeld tilskot til leiaropplæring. I retningslinene står det 
ikkje noko om storleik på tilskotet. Rådmannen har - i samråd med idrettsrådet, musikkrådet og 
ungdomsrådet som har gjeve uttale til søknadene – praktisert at det vert gjeve inntil 50 % støtte til 
leiaropplæring, men maks 1500 kroner per person per år. Rådmannen ynskjer at denne presiseringa 
vert tatt inn i retningslinene.  

På bakgrunn av desse endringsforslaga er det også naudsynt å gjera nokre endringar i retningslinene 
under punkt 6. «Sakshandsaming». Rådmannen foreslår at ordninga aktivitets- og prosjekttilskot skal 
endeleg handsamast i formannskapet etter innstilling frå rådmannen og etter at sakene har vore på 
høyring hjå idrettsrådet, musikkrådet og ungdomsrådet.  

Alle forslag til endringar er markerte med raud skrift i utkast til reviderte retningsliner.  

Det kom inn innspel frå musikkrådet og idrettsrådet i samband med høyringa. Begge støttar 



 
 

rådmannen sitt framlegg til revidering av retningsliner for aktivitets- og prosjektstøtte og 
leiaropplæringsmidlar.  

Konklusjon 
Kommunestyret vedtok nye retningsliner for kulturmidlar i 2016. Erfaringar frå dei to åra som har 
gått sidan den gongen viser eit behov for ei mindre revidering av retningslinene. Rådmannen meiner 
ein bør innføra to faste søknadssfristar for ordninga aktivitets-og prosjektstøtte og ei presisering av 
storleiken på tilskotet i samband med ordninga for leiaropplæring.  

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Utkast til reviderte retningsliner for kulturmidlar vert vedtatt slik dei ligg føre.  

 
 

Formannskapet i Radøy - 082/2018 
FS - handsaming: 
Kulturrådgjevar Bente K. Hervik orienterte om framlegg til reviderte retningsliner for kulturmidlar. 

Formannskapet vedtok rådmannen sitt framlegg til vedtak. 
 

FS - vedtak: 
Utkast til reviderte retningsliner for kulturmidlar vert vedtatt slik dei ligg føre.  
 
 

Kommunestyret i Radøy - 043/2018 
KS - handsaming: 
Kommunestyret vedtok formannskapet si tilråding. 
 

KS - vedtak: 
Utkast til reviderte retningsliner for kulturmidlar vert vedtatt slik dei ligg føre.  
 
 
Vedlegg: 
Revidering av Retningsliner for kulturmidlar i Radøy kommune 2018 - etter høyring 
Høyring om revidering av tildeling av kulturmidlar - uttale 
Uttale frå Radøy idrettsråd 
Driftsmidlar til lag og organisasjonar 2018 - andre 
Driftsmidlar til lag og organisasjonar 2018 - idrett 
Driftsmidlar til lag og organisasjonar 2018 - musikk 
Mindre kostnadskrevjande tiltak på kulturbygg 2018 
Aktivitets og prosjektstøtte 2018 
Leiaropplæring 2018 
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Adresseendring i Radøy før Alver kommune  
 
Saksopplysingar: 
Bakgrunn 
Kommunane Lindås, Meland og Radøy har sidan det massive adresseprosjektet i Nordhordland starta 
tidleg på 2000-talet, hatt eit samarbeid for å unngå like adressenamn i regionen Nordhordland og 
Gulen. Dette samarbeidet har fungert godt i dei fleste tilfella, men vi ser at denne rutinen kanskje har 
svikta i enkelte tilfelle. Det finst derfor adressenamn som har liknande ordlyd eller som har 
utgangspunkt i like stadnamn, men som er lokalisert i ulike kommunar. Når desse kommunane no 
skal bli til Alver, har den administrative programleiinga for kommunesamanslåing bede ei felles 
arbeidsgruppa for matrikkel om å sjå på desse liknande namna og vurdera omadressering der det er 
nødvendig.  

Leiar for matrikkelgruppa var i møte i fellesnemda i mars og orienterte om adressenamn som burde 
vurderast. Ei tilråding på kven av desse som bør endrast vart lagt fram i fellesnemnda i møte 
03.09.2018. Fellesnemnda slutta seg til tilrådinga. 

Sjølve omadresseringsprosessen er eit relativt omfattande arbeid, og saka blir derfor lagt fram for 
kvart kommunestyre føre arbeidet startar. 

Vurdering 
Arbeidsgruppa for matrikkel har gjort ei vurdering av 19 tilfelle av likskapar mellom adressenamn.  

Omadresseringar bør ikkje utførast dersom det ikkje er nødvendig. Personar som har hatt ei adresse i 
årevis, kan oppleva det som ei belastning å endra adresse, og mange kjenner ein identitet til adressa 
si. For firma/ skular/ offentlege instansar o.l. som har ei adresse som er godt kjent, og som gjerne er 
trykt på konvoluttar og anna materiell, kan det vera uheldig og kostbart med adresseendringar. 

Arbeid med å finna nye adressenamn og få godkjent skrivemåte til desse, er arbeids- og tidkrevjande. 
Nye adressenamn skal godkjennast av stadnamnkonsulent i Kartverket og godkjennast i kvar enkelt 
kommunestyre, dersom dette skal utførast før Alver kommune er operativ.  Det er vidare ei 
omfattande saksbehandling knytt til adresseendringar; etter at nye adressenamn er godkjent skal dei 
berørte partane ha førehandsvarsel, deretter vedtak om omadressering, med klagerett, og eventuell 
klagebehandling.  

Kommunen må også ta kostnadene med innkjøp og utsending av nye husnummerskilt, og oppsetting 
av nye tilvisingsskilt og adressenamnskilt.  

Fellesnemnda har slutta seg til ei tilråding på dei adressenamna som det er mest nødvendig å endra 



 
 

før vi blir Alver kommune. Arbeidet kan eventuelt halda fram i Alver kommune, for dei øvrige namna. 

Årstal for oppretting av adressenamnet, tal adresseeiningar og mulegheit for innlemming i andre 
adresseparsellar, har vore element i vurderinga. 

Adressenamna Langhøyane (R) og Langheiane ( L) er i ei særstilling, då desse namna er veldig like og 
begge har mange adresser tilknytt. Her må det finnast eit nytt namn for eitt av adressenamna. 
Langhøyane, frå før 2000, er eit større etablert bustadfelt på Manger med 60 tilknytta adresser. 
Langheiane som vart vedtatt i 2012, er feltet som har avkøyring frå Lonsvegen i Knarvik og har 109 
adresseeiningar. 

Liste over dei 19 adressenamna som fellesnemnda har vurdert: 

 Adressenamn 1 Adressenamn 2 Vurdering Tilråding 

1 Langhøyane (R ) 
 

Langheiane ( L ) 
 

Langhøyane (frå før 
2000 med 60 adr) er 
eit stort etablert 
bustadområde på 
Manger. Langheiane 
(frå  2012 med 109 
adr) er eit stort nytt 
bustadfelt i Knarvik. 
Framl. til namnet 
Langheiane vart 
ikkje sendt ut på 
høyring til dei andre 
komm. slik det 
skulle. 
 

Her må det finnast 
eit nytt namn for ei 
av adressene.  
Ut i frå tidspunkt for 
etablering av 
adressene, og 
manglande høyring 
av adressa 
Langheiane, er 
tilrådinga at 
Langhøyane ( R ) 
består og at det vert 
vedtatt nytt adresse-
namn for Langheiane 
( L).  

2 Kolås (R) Kolåsvegen (L) Kolås i Radøy (frå 
2005 med 9 adr) og  
Kolåsvegen i Lindås 
(frå 1977 med 44 
adr) 

Adressa Kolås i 
Radøy går ut og vert 
adressert som 
sideveg  til 
Radøyvegen- 
oddetal. 
 

3 Kvernhusvegen  
( R) 

  
Kvernhusmyrane, -
haugane ( L) 
 

Det er eit eige 
vedtak i Lindås på at 
Kvernhusmyrane 
(frå 1981 med 31 
adr) og 
Kvernhushaugane 
(frå 1984 med 32 
adr) skal endrast  til 
Rådhusvegen. Det er 
mykje som skal skje i 
dette området i 
Knarvik, så her må 
det heilt sikkert 
omadr. til med tida.  
 

Eventuell 
omadressering av 
Kvernhusvegen I 
Radøy (frå før 2000 
med 18 adr) vert 
avventa til 
namneendring for 
Kvernhusmyrane, -
haugane i Lindås 
er avklart. 
 



 
 

4 Nedre/Øvre 
Soltveit(R) 
 

Soltveitvegen ( L) 
 

Her vurderer ein at 
det ikkje er så stor 
fare for forveksling. 
 

Omadresserer ikkje i 
denne omgang. 
 

5 Askelandsvegen, 
-neset ( R) 
 

Askelandsvågen ( L) 
 

Askelandsvegen (frå 
2005 med 37 adr) og 
Askelandsneset (frå 
2005 med 16 adr.) i 
Radøy har til saman 
over 50 adr, medan  
Askelandsvågen i 
Lindås (frå 2006 ) 
har 9 adr. 
 

Adressa   
Askelandsvågen i 
Lindås går ut og vert 
adressert som 
sideveg til Stranda - 
partal. 

6 Hellandsneset 
( R) 
 

Hellesneset ( L) 
 

Hellandsneset  i 
Radøy (frå 2005 
med 24 adr) og 
Hellesneset i Lindås 
(frå 2006 med 33 
adr) Desse er nokså 
likestilt og ein bør 
velja omadressering 
av det eine namnet 
 

Adressa Hellesneset i 
Lindås  går ut. Her 
må det vedtakast 
nytt adressenamn. 
 

7 Hellevarden  ( R) Helleåsen ( L) Hellevarden i Radøy    
(frå 2010 med 12 
adr.) og Helleåsen i 
Lindås (frå 2014 
med 21 adr.) Her 
kan dei 12 adr. i 
Hellevarden inngå i 
Radøyvegen. 
 

Adressa Hellevarden 
går ut og vert 
adressert som 
sideveg  til 
Radøyvegen- partal. 
 

8 Sætrevegen ( R) 
 

Sætrevikvegen, -
marka (M) 
 

Her vurderer ein at 
det ikkje er så stor 
fare for forveksling. 
 

Omadresserer ikkje i 
denne omgang. 
 

9 Jonsokhøyen ( R Jonsokgrenda (M) 
 

Jonsokhøyen (frå før 
2000 med 23 adr.) 
og Jonsokgrenda 
(frå før 2000 med 17 
adr.) For 
Jonsokgrenda i 
Meland må det 
eventuelt vurderast 
nytt namn då det 
ikkje er ledige adr i 
tilliggjande 
Frekhaugskogen. 
 

Adressa 
Jonsokhøyen i Radøy 
går ut og vert 
adressert som 
sideveg til 
Prestmarkvegen.  

10 Skjelvik ( R) Skjeljevikane (M) Her vurderer ein at Omadresserer ikkje i 



 
 

  det ikkje er så stor 
fare for forveksling. 
 

denne omgang. 
 

11 Juvikstølen (L) 
 

Juviknipa (M) 
 

Juvikstølen (frå 1977 
med 37 adr - ma 
fleire skular). 
Juviknipa (frå før 
1980 med 48 adr.) 
Her er mange adr 
tilknytt begge 
adressenamna. Adr. 
er godt innarbeidd 
og kjende i begge 
kommunane.  
 

Ut frå ulik ending på 
adressenamnet og 
m.o.t. omfanget av 
ei omadressering, 
vurderer ein at det 
ikkje er veldig stor 
fare for forveksling 
og omadresserer 
ikkje i denne 
omgang.  

12 Galteråsen ( L) 
 

Galtenesvegen ( M) 
 

Her vurderer ein at 
det ikkje er så stor 
fare for forveksling. 
 

Omadresserer ikkje i 
denne omgang. 
 

13 Lyngvegen ( L) 
 

Lyngnesvegen (M)  
 

Lyngvegen i Lindås 
(frå 1977 med 38 
adr.) og 
Lyngnesvegen i 
Meland (frå 2005 
med 13 adr.) Her 
tilrår ein at 
Lyngnesvegen i 
Meland vert 
omadressert. 
 

Lyngnesvegen i 
Meland går ut. Her 
må det vedtakast 
nytt adressenavn. 
 

14 Bjørndalen ( L) 
 

Bjørndalsvegen (M) 
 

Bjørndalen i Lindås 
(frå 2006 med 15 
adr) og   
Bjørndalsvegen i 
Meland (frå 2005 
med 28 adr.) 
 

Adressa Bjørndalen i 
Lindås går ut og vert 
omadressert som 
sideveg til 
Eidavegen- partal.  

15 Lonsvegen (L) 
 

Lonerenen (M) 
 

Her vurderer ein at 
det ikkje er så stor 
fare for forveksling. 
 

Omadresserer ikkje i 
denne omgang. 
 

16 Krossleitet (L) 
 

Krossneset ( M) 
 

Krossleitet i Lindås 
(frå 1984 med 32 
adr.) og Krossneset i 
Meland (frå 2005 
med 13 adr.) 
Alternativ til nytt 
namn er å  nytte 
adr. Rosslandsvegen 
i Meland, noko som 
er litt unaturleg ved 

Adressa Krossneset i 
Meland går ut. Her 
må det vedtakast 
nytt adressenamn. 
 
 



 
 

plasseringa på 
Flatøy.   
 

17 Kyrkjevegen ( L) 
 

Kyrkjesundvegen(M) 
 

Her vurderer ein at 
det ikkje er så stor 
fare for forveksling. 
 

Omadresserer ikkje i 
denne omgang. 
 

18 Nordgardsvegen 
(L)  

Nordgardshaugen 
(M) 
 

Nordgardsvegen i 
Lindås (frå 2006 
med 17 adr.) og 
Nordgardshaugen i 
Meland (frå før 
2000 med 93 adr.)  
 

Adressa 
Nordgardsvegen i 
Lindås går ut og vert 
omadressert som 
sideveg til 
Kleivdalsvegen -
oddetal. 
 

19 Fagervollen (L) 
 

Fagerbakken (M) Fagervollen i Lindås 
(frå 1984 med 47 
adr) og Fagerbakken 
i Meland (frå før 
2000 med 26 adr.) 
Fagerbakken i 
Meland må 
omadresserast. Det 
er ikkje rom for å 
knyta desse på 
annan 
adresseparsell. 

Adressa Fagerbakken 
i Meland går ut. Her 
må det vedtakast 
nytt adressenamn. 
 

 

Vidare saksgang 

Saksgangen ved tildeling av adresser og val av adressenamn følgjer forskrifta til matrikkellova § 50 og 
lokal forskrift (adresseforskrift) § 4, som gjeld for kommunane Austrheim, Fedje, Gulen, Lindås, 
Masfjorden, Meland, Modalen og Radøy kommunar. Nye adressenamn skal på høyring lokalt, m.a. til 
aktuelle utrykkingsetatar, godkjennast av stadnamnkonsulent i Kartverket og så godkjennast i kvart 
enkelt kommunestyre. Kartverket har laga ein eigen Adresserettleiar for saksgangen. 
 
Etter at nye adressenamn er godkjent skal dei berørte partane ha førehandsvarsel om 
adresseendring, med høve til å uttala seg. Kommunen tildeler adresse. Det er høve til å klage på 
sjølve nummertildelinga eller kva for veg huset skal ha adressetilknyting til, men ikkje på 
adressenamnet. 

Konklusjon 
Fellesnemnda følgde tilrådinga frå programansvarleg i møtet 03.09.2018, som lista opp i tabellen 
over. For gjennomføring av omadresseringane må kvart kommunestyre gjera vedtak om endring av  
adressenamn i eigen kommune. 

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret sluttar seg til at det blir starta eit omadresseringsarbeid i Radøy der følgjande 



 
 

adresser vert vurdert, i samsvar med tabellen i saksutgreiinga og i tråd med saksgangen som det er 
gjort greie for: 
 
Kolås, Hellevarden, Jonsokhøyen. 

 
 

Kommunestyret i Radøy - 044/2018 
KS - handsaming: 
Representantane som tok ordet sa at dei ikkje forstår at dei føreslegne adresseendringane i Radøy 
kommune skal skapa utfordringar for blålys-etatane. 
 
Kirsti Gjetle Floen (AP) sette fram følgjande endringsframlegg frå AP, SP og KRF: 
Radøy kommune held fast på noverande adressenamn i Radøy kommune. 
 
Kommunestyret vedtok endringsframlegg sett fram i møtet. 
 

KS - vedtak: 
Radøy kommune held fast på noverande adressenamn i Radøy kommune. 
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Budsjettregulering haust 2018  
 
Saksopplysingar: 

Bakgrunn 

Rådmannen viser i utgangspunktet til tertialmelding for perioden januar – august 2018, og 
til månadsrapport pr september 2018, der det går fram at det må gjerast endringar i både drfits- og 
investeringsbudsjett for 2018.  

Drift – skjema 1a og 1b 

Tabellen nedanfor er henta frå månadsrapport september, og syner endringane som rådmannen må 
gjerast i drift, skjema 1a og 1b. 

Skjema 1a) R sept 2018 B sept 2018 Budsjett 2018 Regulering Regulert budsjett 

Skatt på inntekt og formue      (95 323 631)    (97 221 000)   (120 601 000)        617 000   (119 984 000) 

Rammetilskot    (132 496 667)  (131 072 000)   (170 058 000)    (2 448 000)  (172 506 000) 

Eigedomsskatt      (10 230 405)    (10 130 320)     (15 197 000)     (15 197 000) 

Generelle statstilskot      (10 204 500)    (11 607 125)     (16 375 500)  (14 944 000)    (31 319 500) 

Renteinntekter og utbytte       (5 102 874)     (4 730 250)       (4 987 000)       (4 987 000) 

Renteutgifter        4 889 757       4 976 000         5 765 000         288 000        6 053 000  

Avdragsutgifter        9 780 390       8 833 750         9 015 000         9 015 000  

Sum frie inntekter    (238 687 930)  (240 950 945)   (312 438 500)  (16 487 000)  (328 925 500) 

      
Drift (skjema 1b)      
Stab og fellestenester 16 433 646 16 164 026      20 137 793      1 158 000      21 295 793  

Oppvekst 88 211 203 87 099 012    121 679 275      1 899 000    123 578 275  

Helse og omsorg 106 172 990 107 504 675    133 097 599         917 000    134 014 599  

Drift og forvaltning 32 799 164 31 518 406      35 561 122      1 236 000      36 797 122  

Sum drift     243 617 003    242 286 119     310 475 789      5 210 000    315 685 789  

      
Netto        4 929 073       1 335 174        (1 962 711)  (11 277 000)    (13 239 711) 

 

Rådmannen vl utdjupa endringsframlegga slik: 

Skatteinngangen for Radøy har vore svak gjennom heile 2018, og har lagt langt under landet, ein 
tendens som har forsterka seg i løpet av året. Radøy kommune vil såleis få svikt også i høve til 



 
 

tidlegare regulert budsjett, og rådmannen forelår å redusera pårekna skatteinngang med kr 617.000 
for 2018.   
Men skatteinngangen på landsplan har lagt godt over prognosane, og det er all grunn til å 
tru at vi vil få langt høgare inntektsujamning enn føresett. Etter siste KS-modell vil vi få om lag kr 
2.448.000 meir i rammetilskot og inntektsutjamning i 2018. 
Talet på flyktningar til Noreg har vorte redusert, og Radøy har blitt førespurt om å busetja seks 
flyktningar i 2018. Dette er fire færre enn tidlegare pårekna, og budsjetterte integreringstilskot må 
såleis reduserast med kr 748.000. Dette får også konsekvens for 
andre tenester. 
Rentekostnadene vil auka litt i 2018 som følgje justert tidspunkt for faktiske låneopptak i 2018. Dette 
utgjer om lag kr 288.000. 
Radøy kommune har motteke utbetaling frå havbruksfondet med kr 15.692.000 i oktober 2018. Etter 
KMD sine retningsliner skal dette førast som frie inntekter i drifta, og skjema 1a vert korrigert 
tilsvarande. 
Dette gir samla meirinntekt i skjema 1A kr 16.847.000 

I skjema 1B vert det gjort nokre mindre justeringar innafor stab og fellestenester. Vidare 
har straumprisane vore høge gjennom heile 2018, og estimert kostnadsauke er kr 1.083.000 for heile 
året. Heile auken er lagt på Stab og fellestenester, og rådmannen ber om fullmakt  
til å omfordela denne summen mellom sektorane. 
Ved Manger skule vert det lagt inn kostnader til legie av paviljong og andre kostnader knytt til 
etableringa, jf også endringar i investeringsbudsejttet, med kr 1.604.000. Ved Manger skule vert det 
også reduserte refusjonsinntekter frå annan kommune, grunna flytting, 
om lag kr 340.000. Det vert også gjort nokre andre, mindre justeringar innan oppvekst, slik at samla 
endring blir kr 1.899.000. 
 
I helse og omsorg er det etablert eit nytt tiltak innan Omsut som påfører kommunen permanent 
auka driftskostnader. For 2018 er netto meirkostnad rekna til kr 1.750.000. Pårekna reduserte 
kostnader knytt til flyktningar er kr 500.000, jf merknadene om integreringstilskot til skjema 1a. Det 
vert også gjort nokre andre, mindre justeringar, slik at samla endring innan helse og omsorg vert kr 
917.000. 
Innan drift og forvaltning ser ein ved sørvistroget trong for utvida depotkapasitet hos 
Interkommunalt arkiv Hordaland. Meirkostnad om lag kr 111.000 i 2018. 
Kostnadene ved digitalisering av byggesaksarkivet må belastast drifta, jf. kommentarar under 
investeringsdelen. Dette utgjer om lag kr 800.000 i 2018. 
Brannvernet har hatt store meirkostnader knytt til utrykkingar, særleg i den tørre sommarsesongen, 
og det må løyvast ytterlegare kr 500.000 for å dekka dette.  
Utstyr til teknisk drift vert overført frå investering til drift, og finansering over disposisjonsfondet, kr 
500.000 følgjer med. Det vert også gjort nokre mindre justeringar, slik at samla endring blir kr 
1.236.000. 

Samla meirkostnad/mindreinntekt i skjema 1B blir klr 5.210.000. 

Samla verknad av endringar i skjema 1A og 1B blir ei meirinntekt på kr 11.277.000. 

Investering – skjema 2a og 2b 

Prosjekt K10011 Digitalisering byggesaksarkiv. Dette prosjektet vart teke med i regulering av 
budsjett vår 2018. Det har vore ulik oppfatning av om dette er kostnader som kan førast i 
investeringsrekneskapen, men etter samråding med ekstern fagkompetanse, er det ikkje tvil om at 
kostnader til digitalisering av arkiv må førast i drift.  Løyvde midlar 1,1 mill vert difor tekne ut av 



 
 

investering, og overført til drift.  
Det er i 2018 gjort fleire innkjøp av bilar, jf prosjekt K12801 – Utskifting av bilar. Det er 
kjøpt ein ny Transit til dagsenteret, denne blir fullt finansiert ved eksterne midlar. Vidare er det kjøpt 
ein ny bils til heimetenesta, ein bruktbil til RIB og ein elbil til rådhuset, som erstattar ein annan elbil 
som er overført til reinhaldstenesta. Rådmannen ber om at skjema 2B vert auke med kr 843.000 
knytt til desse investeringane. Samstundes vert det 
inntektsført kr 638.000 frå fond, slik at netto trong for løyving er kr 205.000. 

Prosjekt K15301 Radøyhallen oppgradering. Arbeidet med oppgradering av resterande 
garderobeareal, korridor, foaje og toalett er i hovudsak ferdig. Nye tribunestolar er levert,  
og det er det bestilt nye skiljeveggar pluss bord og stolar til hallen. Det er trong for ei løyving på 
ytterlegare kr 100.000. 
Prosjekt K19081 IKT investering IKT Nh får mindre omfang enn føreset, og vert overført til drift. 
Løyvinga på kr 300.000 kan såleis takast heilt ut. 

Prosjekt K21301 Manger skule utbygging. Kostnader er innafor budsjettramma på 2 mill, men 1,5 
mill av løyvinga må overførast til drift, fordi leigekostnadner ikkje kan førast som investering. 
Gjennom betaling av leige blir kommunen ikkje eigar av noko som kan førast som ein dokumentert 
verdi i balansen pr 31.12.2018. Derimot kan grunnarbeid førast som investering, då arealet i ettertid 
kan nyttast som uteområde for skulen.  
Når det gjeld prosjekt K21401, Uteområde Sæbø skule, har kommunestyret i sak 18.10.2018 vedteke 
justert ramme kr 800.000. Posten vert teken med for oversikten sin del. 

Prosjekt K21901, Radøy ungdomsskule oppgradering: ny utgang frå utstillingshallen på 
ungdomsskulen er ferdigstilt, noko som har betra tilhøva for skulen med omsyn til sosiale 
fellesaktivitetar. Rådmannen rår til at oppgradering av naturfagssalen vert overført til 2019, og at 
budsjett for 2018 vert redusert med kr 700.000,- til kr 100.000,-. 

Prosjekt K247111 Småbarnsavdeling Austebygd  er noko endra, jf. FS-055/2018. Løyvinga i 2018 vert 
difor føreslegen redusert frå kr 3.000.000 til kr 2.794.000. Resterande løyving dekkar påkomne 
kostnader i 2018. 

Prosjekt 2712006 Nye Bø barnehage nybygg: reguleringplanarbeidet er i sluttfasen, og Forum 
arkitekter har utarbeidd anbodsgrunnlag. Prosjektet vert lyst ut på Doffin, og 
oppstart vert i 2019. Løyvinga vert såleis ytterlegare redusert i høve til vedteke budsjett  
med 9,6 mill. Resterande løyving 1,4 mill dekkar såleis prosjekteringsarbeid mv utført 
i 2018. 

Prosjekt 2714010 Sæbø barnehage vognskur: vart noko rimelegare enn føresett, og 
løyvinga kan såleis reduserast med kr 70.000 til kr 160.000,-. 

Kostnadene ved Prosjekt 3210006 Velferdssenteret oppgradering har synt seg å vera reine 
vedlikehaldskostnader, og er difor ført i drift. Løyvinga på 1 mill vert såleis føreslegen trekt attende 
for 2018. 

Prosjekt 3225002 oppgradering omsorgsbustader, var dels tiltenkt oppgraderingar av 
Raunholmskogen, dels oppgradering av omsorgsbustadene knytt til Velferdssenterert. Fleire 
praktiske utfordringar gjer at arbeida her først vert utført i 2019. Det vert likevel gjennomført tiltak 
for om lag 500.000 i 2018, og løyvinga kan såleis reduserast med 3,5 mill til kr 500.000. 

Prosjekt 6102001 Prestegarden/hagen/Tingstova: Rambøll har utarbeidd skisser og anbodsgrunnlag 



 
 

for oppgradering av Prestegardshagen, og arbeidet vert lyst ut på Doffin i nær framtid. Prosjektet vil i 
hovudsak bli gjennomført i 2019, og løyvinga for 2018 kan såleis reduserast med kr 1.640.000. 
Prosjekt K61031Prosjekt K61031 Helsehuset ombygging Helsehuset er knytt til oppgradering av 
fasaden, jf KST sak 023/18, der det på disposisjonsfondet vart sett av kr 460.000 til vindauge og SD 
anlegg.  Oppgraderingarbeidet har fått langt større omfang enn føresett. Dette skuldast at tilstanden 
til veggen var svært mykje dårlegare enn føresett.  Det vart også avdekka asbesthaldige plater som 
måtte renoverast. Rådmannen ber om ei samla løyving på kr 1.500.000 til arbeidet. Av denne 
summen vert kr 460.000 dekka av dei tidlegare avsette midlane. 
I KST sak  023/18 vart det også sett av kr 500.000 til kjøp av utstyr til teknisk drift. Midlane vart lagt 
inn i investeringsrekneskapen på prosjekt K61052 Utstyr teknisk drift. Det er no kjøpt inn ymse 
utstyr, som kvar for seg ikkje kvalifiserer til å førast i investeringsrekneskapen. Det er etter gjeldande 
regelverk heller ikkje høve til å samla ulike slike postar, for så å føra dei som ei «samla» investering. 
Kostnadene vert difor ført i driftsrekneskapen, og løyvinga på kr 500.000 kan såleis trekkjast ut av 
investering. 

Når det gjeld Prosjekt 6109020 Solhall oppgradering, har kommunestyret i sak 032/2018 gjort 
vedtak om kostnadsramma for trinn 1  av byggeprosjektet. Kontrakt er tildelt, og etter 
framdriftsplanen er det trong for ytterlegare løyving i 2018 på kr 10.406.000, slik at samla løyving for 
2018 blir kr 25.406.000. 

For vatn og avløp er det vedteke rammebudsjett for kvar av områda. Det vert vist til gjennomgang i 
tertialmelding for perioden januar – august 2018. Høgdebasseng Hauksen 
har enno ikkje lete seg realisera, medan renseanlegg Manger har kome fleire steg nærare realisering. 
For vassprosjekta går rådmannen inn for å redusera løyvinga for 2018 med kr 2.275.000 til kr 
5.225.000, og for avløpsprosjekta med kr 15.000.000 til kr 3.000.000. 
 
Brutto regulering i skjema 2B blir etter dette kr 26.330.000 
Mva-kompensasjon i investering vert redusert med kr 3.228.000.  
Bruk av fond vert auka med kr 598.000 
Bruk av lån vert redusert med kr 23.700.000. 

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Driftsbudsjettet for 2018 vert justert i samsvar med følgande forenkla skjema 1a og 1b:   
 
Ramme for drifta (skjema 1a) Budsjett 2018 Regulering Regulert budsjett 

Skatt på inntekt og formue   (120 601 000)        617 000   (119 984 000) 

Rammetilskot   (170 058 000)    (2 448 000)  (172 506 000) 

Eigedomsskatt     (15 197 000)     (15 197 000) 

Generelle statstilskot     (16 375 500)  (14 944 000)    (31 319 500) 

Renteinntekter og utbytte       (4 987 000)       (4 987 000) 

Renteutgifter        5 765 000         288 000        6 053 000  

Avdragsutgifter        9 015 000         9 015 000  

Sum frie inntekter   (312 438 500)  (16 487 000)  (328 925 500) 

    

Drift (skjema 1b)    

Stab og fellestenester      20 137 793      1 158 000      21 295 793  

Oppvekst    121 679 275      1 899 000    123 578 275  

Helse og omsorg    133 097 599         917 000    134 014 599  



 
 

Drift og forvaltning      35 561 122      1 236 000      36 797 122  

Sum drift    310 475 789      5 210 000    315 685 789  

    

Netto       (1 962 711)  (11 277 000)    (13 239 711) 

 
 
Investeringsbudsjettet for 2018 vert justering i samsvar med føljande foreknla skjema 2a og 2b: 
 

Investering skjema 2A og 2B  

Skjema 2A  

Bruk av fond overført drift        500 000  

Finansiering av fond       -638 000  

Bruk av fond helsehuset       -460 000  

Mva-komp inntekt     3 228 000  

Bruk av lån   23 700 000  

Sum skjema 2A   26 330 000  

  

Skjema 2B  

Digitalisering byggesaksarkiv    -1 100 000  

Oppgradering fasade Helsehuset + SD anlegg 

Sæbø skule uteområde        800 000  

Solhall utvida del 2018   10 406 000  

Utstyr teknisk drift overført til drift       -500 000  

Vassprosjekt iht plan    -2 275 000  

Avløpsprosjekt iht plan  -15 000 000  

Paviljong Manger skule    -1 500 000  

Radøyhallen ytterlegare        100 000  

Prestegardshagen/tingstova    -1 640 000  

Oppgradering Radøy ungdomsskule       -700 000  

Austebygd småbarnsavd    -2 794 000  

Bø barnehage nybygg    -9 600 000  

Sæbø barnehage vognskur        -70 000  

Velferdssenteret oppgradering    -1 000 000  

Oppgradering omsorgsbustader    -3 500 000  

IKT Nh       -300 000  

Kjøp bilar        843 000  

Sum skjema 2B  -26 330 000  

 
 
 
 

Formannskapet i Radøy - 084/2018 
FS - handsaming: 
Økonomisjef Sveinung Kvamme orienterte i saka. Han sa at dei fleste sektorar held seg innanfor 
budsjett, men at driftskostnadane totalt sett har auka. Mellom anna gjer høgare straumprisar eit 
ikkje utbetydeleg utslag. Det påvirkar også drifta at leige av paviljong til Manger skule må dekkast 
over drift og ikkje investering. Ekstra behov for styrka tiltak på Omsut vil også medføra auka 
driftskostnader, men førebels er det ikkje avklart kor mykje det blir. 
Økonomisjefen peika på at budsjettreguleringa blir dekka ved utbetalingar frå havbruksfondet. 
 



 
 

Formannskapet vedtok rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

 

FS - vedtak: 
Driftsbudsjettet for 2018 vert justert i samsvar med følgande forenkla skjema 1a og 1b:   
 

Ramme for drifta (skjema 1a) Budsjett 2018 Regulering Regulert budsjett 

Skatt på inntekt og formue   (120 601 000)        617 000   (119 984 000) 

Rammetilskot   (170 058 000)    (2 448 000)  (172 506 000) 

Eigedomsskatt     (15 197 000)     (15 197 000) 

Generelle statstilskot     (16 375 500)  (14 944 000)    (31 319 500) 

Renteinntekter og utbytte       (4 987 000)       (4 987 000) 

Renteutgifter        5 765 000         288 000        6 053 000  

Avdragsutgifter        9 015 000         9 015 000  

Sum frie inntekter   (312 438 500)  (16 487 000)  (328 925 500) 

    

Drift (skjema 1b)    

Stab og fellestenester      20 137 793      1 158 000      21 295 793  

Oppvekst    121 679 275      1 899 000    123 578 275  

Helse og omsorg    133 097 599         917 000    134 014 599  

Drift og forvaltning      35 561 122      1 236 000      36 797 122  

Sum drift    310 475 789      5 210 000    315 685 789  

    

Netto       (1 962 711)  (11 277 000)    (13 239 711) 

 
 
Investeringsbudsjettet for 2018 vert justering i samsvar med føljande foreknla skjema 2a og 2b: 
 

Investering skjema 2A og 2B  

Skjema 2A  

Bruk av fond overført drift        500 000  

Finansiering av fond       -638 000  

Bruk av fond helsehuset       -460 000  

Mva-komp inntekt     3 228 000  

Bruk av lån   23 700 000  

Sum skjema 2A   26 330 000  

  

Skjema 2B  

Digitalisering byggesaksarkiv    -1 100 000  

Oppgradering fasade Helsehuset + SD anlegg 

Sæbø skule uteområde        800 000  

Solhall utvida del 2018   10 406 000  

Utstyr teknisk drift overført til drift       -500 000  

Vassprosjekt iht plan    -2 275 000  

Avløpsprosjekt iht plan  -15 000 000  

Paviljong Manger skule    -1 500 000  

Radøyhallen ytterlegare        100 000  



 
 

Prestegardshagen/tingstova    -1 640 000  

Oppgradering Radøy ungdomsskule       -700 000  

Austebygd småbarnsavd    -2 794 000  

Bø barnehage nybygg    -9 600 000  

Sæbø barnehage vognskur        -70 000  

Velferdssenteret oppgradering    -1 000 000  

Oppgradering omsorgsbustader    -3 500 000  

IKT Nh       -300 000  

Kjøp bilar        843 000  

Sum skjema 2B  -26 330 000  
 

 
 

Kommunestyret i Radøy - 045/2018 
KS - handsaming: 
Kommunestyret vedtok formannskapet si tilråding. 
 

KS - vedtak: 
Driftsbudsjettet for 2018 vert justert i samsvar med følgande forenkla skjema 1a og 1b:   
 

Ramme for drifta (skjema 1a) Budsjett 2018 Regulering Regulert budsjett 

Skatt på inntekt og formue   (120 601 000)        617 000   (119 984 000) 

Rammetilskot   (170 058 000)    (2 448 000)  (172 506 000) 

Eigedomsskatt     (15 197 000)     (15 197 000) 

Generelle statstilskot     (16 375 500)  (14 944 000)    (31 319 500) 

Renteinntekter og utbytte       (4 987 000)       (4 987 000) 

Renteutgifter        5 765 000         288 000        6 053 000  

Avdragsutgifter        9 015 000         9 015 000  

Sum frie inntekter   (312 438 500)  (16 487 000)  (328 925 500) 

    

Drift (skjema 1b)    

Stab og fellestenester      20 137 793      1 158 000      21 295 793  

Oppvekst    121 679 275      1 899 000    123 578 275  

Helse og omsorg    133 097 599         917 000    134 014 599  

Drift og forvaltning      35 561 122      1 236 000      36 797 122  

Sum drift    310 475 789      5 210 000    315 685 789  

    

Netto       (1 962 711)  (11 277 000)    (13 239 711) 

 
 
Investeringsbudsjettet for 2018 vert justering i samsvar med følgjande forenkla skjema 2a og 2b: 
 

Investering skjema 2A og 2B  

Skjema 2A  

Bruk av fond overført drift        500 000  

Finansiering av fond       -638 000  

Bruk av fond helsehuset       -460 000  

Mva-komp inntekt     3 228 000  



 
 

Bruk av lån   23 700 000  

Sum skjema 2A   26 330 000  

  

Skjema 2B  

Digitalisering byggesaksarkiv    -1 100 000  

Oppgradering fasade Helsehuset + SD anlegg 

Sæbø skule uteområde        800 000  

Solhall utvida del 2018   10 406 000  

Utstyr teknisk drift overført til drift       -500 000  

Vassprosjekt iht plan    -2 275 000  

Avløpsprosjekt iht plan  -15 000 000  

Paviljong Manger skule    -1 500 000  

Radøyhallen ytterlegare        100 000  

Prestegardshagen/tingstova    -1 640 000  

Oppgradering Radøy ungdomsskule       -700 000  

Austebygd småbarnsavd    -2 794 000  

Bø barnehage nybygg    -9 600 000  

Sæbø barnehage vognskur        -70 000  

Velferdssenteret oppgradering    -1 000 000  

Oppgradering omsorgsbustader    -3 500 000  

IKT Nh       -300 000  

Kjøp bilar        843 000  

Sum skjema 2B  -26 330 000  
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Budsjett 2019 - økonomiplan 2019 - 22  
 
Saksopplysingar: 
 
Rådmannen legg med dette fram budsjett 2019 og økonomiplan 2019-22 for godkjenning i form av 
særskilt dokument vedlagt saka. Alle naudsynte vedtak om skattesatsar m.v. går fram av 
dokumentet.  
Arbeid med standardisering av gebyr på VA-området i Lindås, Meland og Radøy gjer at gebyrdelen 
enno ikkje er ferdigstilt, men vil bli det i løpet av veke 46. Endeleg dokument vert ettersendt straks 
det er klart. 

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Budsjett for 2019 og økonomiplan for 2019-22 vert vedteken i samsvar med budsjettdokument slik 
det ligg føre. 
 
 

Formannskapet i Radøy - 085/2018 
FS - handsaming: 
Ungdomsrådet sitt innspel til budsjett 2019 vart sendt ut på e-post til formannskapet før møtet. 
 
Ordførar Jon Askeland presenterte budsjettinnspel frå fleirtalskoalisjonen (SP, AP, KRF). Kenneth 
Taule Murberg (H) sette fram Høgre sine innspel. Etter drøftingar vart det semje i formannskapet om 
eit felles framlegg til budsjett 2019 og økonomiplan. Budsjettet vert lagt ut på høyring og skal 
handsamast endeleg i kommunestyret torsdag 13. desember. 
 
Det vart sett fram følgjande felles framlegg til budsjett 2019 og økonomiplan 2019-22: 
Rådmannen sitt framlegg til budsjett 2019 og økonomiplan 209-22 vert vedteke med følgjande 
endringar: 

  Auke/Red  Tekst     

Driftsbudsjettet       

1. Saldering       

Bruk av ubunde driftsfond -kr         2 000 000       

Bruk av integreringsfond -kr            530 000       

 -kr         2 530 000       

Kostnad          



 
 

Reasfaltering kr          2 000 000  Plan godkjennast av 
formannskapet. 

    

Auka bemanning biblioteket kr             100 000  Føresett plan for 
strilabiblioteket 

    

Gratis SFO for 
funksjonshemma 5.-7.klasse 

kr             180 000       

Nord- og midthordland 
sogelag, søknad 

kr             100 000       

Radøy FK oppstarttilskot kr             150 000  Fordelast 
aldersbestemt og 
senior 

    

Sum/balanse kr                     -         

Investeringsbudsjettet       

Saldering, auka låneramme kr          1 400 000       

Oppgradering Radøyhallen - 
idrettshallen tak/veggar. 
Planmidlar 

kr             100 000  Rådmannen kjem 
tilbake med plan 

    

Posten tursti 
Solendfjellet/klopper/ 
rekkverk/sikring, auke 

kr             100 000       

Oppgradering Nøtlevågvegen kr          1 000 000       

Prestegarden, auka ramme 
for innvendig oppgradering 

kr             200 000  Dugnadsbasert     

Ballbinge Sæbø skule 
rehabiliterast 

      

Investeringar økonomiplanen   2020 2021 2022  

Mindre investeringar    -1500000 -1500000  

Trafikksikring (Viktig at 
trafikksikring viser i 
økonomiplanen) 
 

   1500000 1500000  
 

Det vart også sett fram følgjande fellesframlegg til verbalpunkt i budsjett 2019: 
 

· Kommunestyret ønskjer at BOF vurderer å etablera og drifta toalett ved badeplassen 
på Toskavegen.  

· Kommunestyret ønskjer ein investeringsplan for RIB 
· Kommunestyret ønskjer at det vert vurdert eigen inngang til helsestasjonen og betra 

funksjonaliteten på venterommet på helsehuset. 
· Kommunestyret ber om kostnadsutgreiing for utetreningsapparat ved 

turløypa/ungdomsskulen, til revidert budsjett. 
· Regelverket for fond må reviderast første kvartal 2019. 
· Kommunestyret ynskjer yttarlegare satsing på symjeundervisinga, og ber om aktuelle 

tiltak. 
· Kommunestyret ber om at det vert vurdert fadderordning for vedlikehald av turløyper. 

· Radøy kommune vil ta initiativ til å byggja ein sterk kultur inn i Alver kommune, som i 
størst mogleg grad inviterer til samarbeid med lokale bedrifter og næringsliv. 

· Radøy kommune ber at det i Alver kommune vert sett på vilkåra for skuleskyss i høve 
kriteria for farleg og ekstra farleg skuleveg. 



 
 

· Kommunestyret ber adm. og idrettsrådet vurdera tilskotsordning til vèrskur eller andre 
publikumstiltak ved fotballbanene. 
 

Formannskapet vedtok rådmannen sitt framlegg til budsjett 2019 og økonomiplan 2019-2022, med 
tilleggsframlegg sett fram i møtet. 

 

FS - vedtak: 
Rådmannen sitt framlegg til budsjett 2019 og økonomiplan 2019-22 vert vedteke med følgjande 
endringar: 

  Auke/Red  Tekst     

Driftsbudsjettet       

1. Saldering       

Bruk av ubunde driftsfond -kr         2 000 000       

Bruk av integreringsfond -kr            530 000       

 -kr         2 530 000       

Kostnad          

Reasfaltering kr          2 000 000  Plan godkjennast av 
formannskapet. 

    

Auka bemanning biblioteket kr             100 000  Føresett plan for 
strilabiblioteket 

    

Gratis SFO for funksjonshemma 
5.-7.klasse 

kr             180 000       

Nord- og midthordland sogelag, 
søknad 

kr             100 000       

Radøy FK oppstarttilskot kr             150 000  Fordelast 
aldersbestemt og 
senior 

    

Sum/balanse kr                      -         

Investeringsbudsjettet       

Saldering, auka låneramme kr          1 400 000       

Oppgradering Radøyhallen - 
idrettshallen tak/veggar. 
Planmidlar 

kr             100 000  Rådmannen kjem 
tilbake med plan 

    

Posten tursti 
Solendfjellet/klopper/rekkverk/ 
sikring, auke 

kr             100 000       

Oppgradering Nøtlevågvegen kr          1 000 000       

Prestegarden, auka ramme 
for innvendig oppgradering 

kr             200 000  Dugnadsbasert     

Ballbinge Sæbø skule 
rehabiliterast 

      

Investeringar økonomiplanen   2020 2021 2022  

Mindre investeringar    -1500000 -1500000  

Trafikksikring (Viktig at 
trafikksikring viser i 
økonomiplanen) 
 

   1500000 1500000  



 
 

Det vart også sett fram følgjande fellesframlegg til verbalpunkt i budsjett 2019: 
 

· Kommunestyret ønskjer at BOF vurderer å etablera og drifta toalett ved badeplassen 
på Toskavegen.  

· Kommunestyret ønskjer ein investeringsplan for RIB 
· Kommunestyret ønskjer at det vert vurdert eigen inngang til helsestasjonen og betra 

funksjonaliteten på venterommet på helsehuset. 
· Kommunestyret ber om kostnadsutgreiing for utetreningsapparat ved 

turløypa/ungdomsskulen, til revidert budsjett. 
· Regelverket for fond må reviderast første kvartal 2019. 
· Kommunestyret ynskjer yttarlegare satsing på symjeundervisinga, og ber om aktuelle 

tiltak. 
· Kommunestyret ber om at det vert vurdert fadderordning for vedlikehald av turløyper. 

· Radøy kommune vil ta initiativ til å byggja ein sterk kultur inn i Alver kommune, som i 
størst mogleg grad inviterer til samarbeid med lokale bedrifter og næringsliv. 

· Radøy kommune ber at det i Alver kommune vert sett på vilkåra for skuleskyss i høve 
kriteria for farleg og ekstra farleg skuleveg. 

· Kommunestyret ber adm. og idrettsrådet vurdera tilskotsordning til vèrskur eller andre 
publikumstiltak ved fotballbanene. 
 

 
 

Kommunestyret i Radøy - 046/2018 
KS - handsaming: 
Økonomisjef Sveinung Kvamme orienterte om budsjett for 2019 og økonomiplan for 2019-22. 
 
For å sikra korrekt vedtak i høve endringar i eigedomsskattelova, sette rådmannen fram følgjande 
forslag om endring i tekst i dokument knytt til eigedomsskatt: 
 

· I medhald av eigedomsskattelova §§ 2 og 3 bokstav a) skriv Radøy kommune ut 
eigedomsskatt på alle faste eigedomar i heile kommunen.  

· Det vert skrive ut skatt på eit særskilt skattegrunnlag som følgje av at 
produksjonsutstyr og -installasjonar ikkje skal takast med i takstgrunnlaget når 
tidlegare verkt og bruk skal takserast og reknast som næingseigedom frå 2019. Det 
særskilte skattegrunnlaget er differansen mellom ny takst for objekta frå 2019 og 
skattegrunnlaget i 2018. Grunnlaget skal i 2019 vera redusert med ein sjudel (jf. 
overgangsregel til esktl. §§ 3 og 4 første punktum). Skattesatsen på det særskilde 
grunnlaget skal vera 7 promille. 

· Den generelle skattesatsen er 7 promille. For bustadeigedomar og fritidseigedomar 
skal skattesatsen vera 3 promille (jf. esktl. § 12 a). Skattesats for ubygde 
grunneigedomar skal vera 3 promille (jf. esktl. § 12 bokstav b).  

· Alminneleg taksering vert utsett, og gjeldande takstar vert vidareført i 2019 (jf. esktl. § 
8 A-3 (2)).  

· Eigedomsskatten skal betalast i tre årlege terminar. 
 
Leiar i Radøy idrettsråd, Bjørn Ove Myking, gjorde greie for idrettsrådet sitt innspel til budsjettet, 
mellom anna behov for auke i driftsmidlane (kulturmidlane) og vedlikehaldsmidlane til 
idrettssektoren.  
 



 
 

Ordførar Jon Askeland orienterte om formannskapet sitt budsjettarbeid, og peika på at ein har søkt å 
unngå å legga inn i driftsbudsjettet tiltak som vil gje ein varig kostnadsauke som kan vera usikker inn i 
Alver kommune. Han sa at det hadde vore nødvendig å utsetja nokre prosjekt dersom Radøy skulle 
ha halde fram som eigen kommune. 
 
Gruppeleiarane i kvart parti held hovudinnlegg på inntil fire minuttar. Representantane gav 
rådmannen og hans stab honnør for arbeidet som blir gjort, og det vart framheva at Radøy kommune 
har veldig god styring. 
 
Etter hovudinnlegga vart det opna for innlegg på inntil tre minuttar. 
 
Else Marie Skartveit Dale (KrF) sette fram følgjande tilleggsframlegg: 

Kommunestyret ber om at det vert løyvt kr 150.000,- til diakonstilling.  

 
Det vart halde gruppleiarmøte. 
 
Else Marie Skartveit Dale (KrF) trekte sitt framlegg. 
 
På vegne av V, H, Frp, KrF og Sp sette Frode Hervik fram følgjande tilleggsframlegg: 
Driftsbudsjettet: 
Vedlikehaldsmidlar idrettsanlegg + kr 50.000,- 
Kulturmidlar (driftsmidlar) til lag og organisasjonar + kr 50.000,- 
Diakonistilling, øyremerka tilskot til soknerådet +  kr 100.000,- 
Inndekking over ubunde driftsfond 
 
Tekstframlegg: 
 
* Reinhaldet i Radøyhallen (idrettshallen) er ikkje tilfredsstillande. Rådmannen vert beden om å sjå til 
at det vert eit betre reinhald. Dersom det trengst ekstra midlar, vert dette å dekka inn i revidert 
budsjett. 
* Det vert lagt til grunn for arbeidet med utviding av Manger skule at ein planlegg for ein to-
parallellar skule, og at det også vert lagt opp til ei utviding av uteområdet ved skulen, som i dag er for 
lite. Oppgradering av uteområdet må ein også sjå i samanheng med nærmiljøanlegg /ballflate ved 
Manger skule, jf prioriteringslista for idrettsanlegg. 
* Bogatunet og Syltastova er dei eldste bygga i kommunen. Det er viktig at kommunen er ein aktiv 
støttespelar for Nord- og Midhordland sogelag, både når det gjeld vedlikehald, tilsyn og skjøtsel av 
uteområde, samt ved å leggja til rette for formidling av desse bygga. 
 
På vegne av AP og FRP sette Morgan Taule fram følgjande tilleggsframlegg: 
Det skal setjast av midlar til ergoterapi i Radøy kommune - stort kr 300.000,-. 
Finansiering over ubunde disposisjonsfond. 
 
På vegne av SP, AP og KRF sette Leif Taule fram følgjande felles tilleggsframlegg: 
Biblioteket - auke i budsjettramma + kr 50.000,- 
Total auke på kr 150.000 er generell styrking og har ikkje bindingar knytt til bruk. 
Saldering frå integreringsfond. 
 
Kenneth Taule Murberg (H) sette fram følgjande tilleggsframlegg som verbalpunkt frå Radøy Høgre: 
Radøy kommune har vedtatt at Bøvågen skal bli eit sentrumsområde i Alver kommune. 
For å få dette til må kommunedelplanen for Bø bli ferdig før vi kjem i Alver kommune. 



 
 

Vi set fram forslag om å setja av inntil 1 mill. kroner frå Havbruksfondet for å ferdigstilla denne 
planen i 2019. 
 
Avrøysting 
 
Rådmannen sitt framlegg til endring i tekstdokument for eigedomsskatt vart samrøystes vedteke. 
Felles tilleggsframlegg frå V, H, Frp, KrF og Sp -  vedlikehaldsmidlar idrettsanlegg, vart samrøystes 
vedteke. 
Felles tilleggsframlegg frå V, H, Frp, KrF og SP - auke i kulturmidlar, vart samrøystes vedteke, vart 
samrøystes vedteke. 
Felles tilleggsframlegg frå V, H, FrP, KRF og SP - midlar til diakonistilling, vart vedteke mot 5 røyster 
(Roy Bø (Frp), 4 AP) 
Felles tilleggsframlegg frå SP, AP og KRF - auke til biblioteket, vart samrøystes vedteke. 
Felles tilleggsframlegg frå AP/FRP - midlar til ergoterapi, vart samrøystes vedteke. 
 
 
Tekstframlegg 
Fellesframlegg frå V, H, FRP, KRF, SP - vart samrøystes vedteke. 
Framlegg frå Høgre - ferdigstilling av kommunedelplan for Bø i 2019, vart samrøystes vedteke. 
 
Kommunestyret vedtok samrøystes formannskapet sitt framlagde budsjett for 2019 og økonomiplan 
2019-22 med tilleggspunkt vedteke i møtet. 
 

KS - vedtak: 
Kommunestyret vedtek formannskapet sitt framlagde budsjett for 2019 og økonomiplan med 
tilleggspunkt vedteke i møtet. 
 
 
Vedlegg: 
Budsjett 2019 - formannskapet 8.nov. 
Budsjett_2019_rådmannen_endeleg 
Notat konsolidering av økonomiplanane 
Harmonisering sjølvkostfond VA (L)(198697) 
Nord- og Midthordland sogelag - søknad om økonomisk støtte 
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Revisjon av handlingsplan VA-tiltak  
 
Saksopplysingar: 
Radøy kommune vedtok Kommunedelplan for vassforsyning og avløp i 2016. I planane er det ein 

handlingsplan for tiltak, både utbygging og drift. Ein del av tiltaka er utført i samsvar med planen, 
andre er av ulike årsaker ikkje ferdigstilt. Kommunen har sidan planen vart vedtatt sett behovet for å 
oppdatera handlingsplanen både med nye tidspunkt for tiltak i planen, og nye tiltak. 
 
Det vart sett ned ei arbeidsgruppe med representantar frå Teknisk drift. Asplan Viak, ved Tom 
Monstad, har bistått kommunen i revisjonsarbeidet. Revisjon av handlingsplan (VA) vart kunngjort i 
lokalavisane juni 2018, med frist 05.08.18 for å koma med innspel. Administrasjonen mottok ingen 
skriftlege innspel til revisjon av handlingsplanane. 
 
Tiltak som ikkje er utført er vidareført i handlingsplanen. Nye tiltak er: 
 
Vatn: 
Vassleidning Storheim-Solheim 
Vassleidning Hallandsvatnet-Haukåsen Vassleidning Ishuset –Hella Vassleidning Storsandvik-Remme 
Vassleidning ved Rådhuset 
 
Andre tiltak: 
I handlingsplanen ligg «Ny vassleidning Bøvågen – Marøy». I same trase som foreslått trase for ny 

kommunal vassleidning ligg ein privat vassleidning til byggefelt ved Vestre Skorpesundet. Om 
kommunen kunne få ein avtale om overtaking av denne leidningen, kan tiltaket endrast til å gjelda 
ny leidning frå Vestre Skorpesundet til Marøy, og opprydding ved å få eksisterande vasskryss i sjøen 
på land. 
 
For drift av eksisterande anlegg er følgjande tiltak aktuelle å gjennomføre av avsette årlege 
 
driftsmidlar: 
1. Tilstandskontroll av eksisterande høgdebasseng. 

Då eksisterande basseng etter kvart er blittfleire 10-år gamle er det trong for å få gjort ein 
tilstandskontroll av bassenga. I seg sjølv erdette ikkje så kostnadskrevjande, men ein må vera 
førebudd på at undersøkingane kan avdekka trong for ytterlegare oppgradering. 

 
2. Auka kapasitet UV-anlegg ved eksisterande vassbehandlingsanlegg på Kolås. Kapasitet på 

eksisterande UV-aggregat er avhengig av vasskvaliteten. Når fargetalet stig i Ulvatnet, slik det 
gjerne gjer om hausten, fell UV-aggregata sin kapasitet. Fargetalet er framleis på eit slikt nivå 
at ein ikkje vurderer trong for utvida vassbehandling, men installasjon av eit nytt aggregat vil 



 
 

auka kapasiteten. 
 
Avløp : 

 
Avløpsanlegg Vetås –Storheim 
Reviderte handlingsplanar vart presentert i møte med byggjenemda 8. november 2018. 
Byggjenemda hadde ingen merknader til planane. 
 

Behandling i hovudutvalet 3.desember 
Hovudutval for plan, landbruk og teknisk handsama saka 3. desember. 

Utvalet gjorde følgjande vedtak: 
Reviderte handlingsplanar for vatn og avløp vert godkjente slik dei ligg føre. 

 
Hovudutvalet si innstiling til kommunestyret: 

Reviderte handlingsplanar for vatn og avløp vert godkjente slik dei ligg føre. 
 
 
 

Kommunestyret i Radøy - 047/2018 
KS - handsaming: 
Leif Taule (SP) sette fram følgjande felles tilleggsframlegg frå SP, AP og KRF: 
Kommunestyret viser til søknaden frå Sæhøyen vannlag SA om framføring av vatn og avlaupsleidning 
til Haugland sør/aust, og dekkjer investeringar på kr 520.000, - til arbeidet. Omsøkte tiltak vert ført 
inn i revidert handlingsplan for VA-tiltak i 2019. Rådmannen vert beden om å få på plass nødvendige 
avtalar med søkjarane. 
Det vert i 2019 sett igang eit utgreiingsarbeid (moglege traséar og kostnadsoverslag) for å få vurdert 
korleis ein kan få til framføring av kommunalt vatn til bygder i Radøy som i dag - også etter vedtatt 
handlingsplan er gjennomført, ikkje har kommunal vassforsyning, Dette gjeld m.a. 
Valdersnes/Skjelvik, Straume og Kjeseth/Lervik. Utgreiingsarbeidet er tenkt nytta i samband med 
neste revisjon av handlingsplanen. 
 
Kommunestyret vedtok hovudutvalet si tilråding med tilleggsframlegg sett fram i møtet. 
 

KS - vedtak: 
Reviderte handlingsplanar for vatn og avløp vert godkjente slik dei ligg føre. 
 
Kommunestyret viser til søknaden frå Sæhøyen vannlag SA om framføring av vatn og avlaupsleidning 
til Haugland sør/aust, og dekkjer investeringar på kr 520.000, - til arbeidet. Omsøkte tiltak vert ført 
inn i revidert handlingsplan for VA-tiltak i 2019. Rådmannen vert beden om å få på plass nødvendige 
avtalar med søkjarane. 
Det vert i 2019 sett igang eit utgreiingsarbeid (moglege traséar og kostnadsoverslag) for å få vurdert 
korleis ein kan få til framføring av kommunalt vatn til bygder i Radøy som i dag - også etter vedtatt 
handlingsplan er gjennomført, ikkje har kommunal vassforsyning, Dette gjeld m.a. 
Valdersnes/Skjelvik, Straume og Kjeseth/Lervik. Utgreiingsarbeidet er tenkt nytta i samband med 
neste revisjon av handlingsplanen. 
 
 



 
 

Vedlegg: 
Kommunedelplan for vassforsyning (L)(200756) 
Kommunedelplan for avlop (L)(200757) 
Revidert handlingsplan VA-tiltak 2018 (L)(200167) 
Referat byggenemnda 081118 (L)(200938) 
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Revidering av handlingsplan i trafikksikringsplan 2014-2020  
 
Saksopplysingar: 
Bakgrunn 
 

Gjeldande trafikksikringsplan for Radøy kommune er utarbeidd som ein kommunedelplan for 
perioden 2014-2020. Planen er eit styringsverktøy som dannar grunnlag for prioriteringar for 
trafikksikring i kommunen. Målet er å bidra til å redusere tal, omfang og alvorsgrad på trafikkulykker. 
Trafikksikringsplanen er også ein føresetnad for å kunne søkje stønad til planlegging og 
gjennomføring av trafikksikringstiltak i kommunen. 

Gjeldande trafikksikringsplan vart vedteke av kommunestyret 28.04.15, og det er tid for å revidere 
handslingsdelen i planen. Revisjonen er avgrensa til å oppdatere handlingsplan, gjennom å ta ut 
gjennomførte tiltak og legge til nye prioriteringar. Hovudvekt er lagt på handlingsplanen for fysiske 
trafikksikringstiltak. Årsaka er at tiltaksplanen for ikkje-fysiske tiltak og haldningsskapande arbeid 
etter rådmannen si vurdering er relativt oppdatert. 

Oppstart av arbeid med å revidere handlingsplanen har vore kunngjort i brev til lag og organisasjonar 
26.04.18, på nettsida, på facebook og i lokalavisane 20.02.18. Innspela som kom inn er handsama og 
vurdert av arbeidsgruppe nedsett av rådmannen, og prioriteringane er gjort på bakgrunn av kriterier 
og mål i eksisterande plan.  

Vurdering 

Fysiske tiltak  

Større tiltak, fylkesvegar 
Evaluering av handlingsplanen viser at dei prioriterte, fysiske trafikksikringstiltaka på fylkesvegane i 
kommunen i liten grad er utført. Prioriteringslista i gjeldande plan er utarbeidd etter ein grundig 
medverknadsprosess. Rådmannen rår til at eksisterande liste over større tiltak på fylkesveg i 
hovudsak vert oppretthalde, men med mindre endringar i prioritering, og nokre nye tiltak. 

· Pri. 12) Manger: (fortau) Hesthaugen-Manger kyrkje vert prioritert høgare på lista som ein 
følgje av at etablering av matvarebutikk genererer meir trafikk og gåande i området. Fortau 
kan også betre siktsituasjonen mot sør.  

· Pri. 6) Hellandskrysset: utbetring prioritert opp på lista basert på busstopp med skulebarn 
og stor trafikk. 

· Pri. 10) Heile kommunen: rekkverk og kantar. Tiltaket er flytta til «mindre tiltak, 



 
 

fylkesvegar» og omfattar både kartlegging og utbetring. 

I tillegg er følgjande tiltak lagt inn: 

· Div. asfaltering: t.d. parti Gradnatun-Rossneset/Haukåsen 

Mindre tiltak, fylkesvegar 

Eit av dei fire mindre tiltaka på fylkesvegar i handlingsplanen er utført, og tatt ut av lista. Dette gjeld 
følgjande tiltak:  

2) Hordabø skule: fylle inn veglys. 

Prioritering nr 1) Urhaug/Langhøyane er oppretthalde. SVV har tilrettelagt for fotgjengarovergang, 
men ikkje etablert dette. 
Det er i tillegg lagt inn følgjande tiltak: vurdering av nedsett fartsgrense på dette strekket. 
Prioritering Austebygd skule: fartsreduserande tiltak og betre skilting «skule» ligg framleis i 
handlingsplanen, sjølv om det er gjennomført fartsreduserande tiltak. Det gjenstår skilting av 
området ved skulen. 
 
Følgjande tiltak er lagt til handlingsplanen for mindre tiltak, fylkesvegar: 

· Austmarka: Permanent nedsett fartsgrense (60 km/t) forbi Austmarka, evt. til Storheimstø. 
Auka trafikk og aktivitet som følgje av butikketablering skapar farlege situasjonar. 

· Manger sør: Forlenge 40-sona forbi eksisterande bensinstasjon ved Solendmyra, på 
bakgrunn av utviding av barnehage og mjuke trafikantar som nyttar tilbodet ved 
Helsehuset. 

· Mangersholmane: Flytte oppheva 50-sone til etter badeplass. 
· Veglys i området ved busshaldeplassar der det er skulebarn. Tiltak i påvente av større 

veglystiltak, t.d. Sævdal, Solend, Skjenet (Hella). Lista er ikkje uttømmande, og i tråd med 
prioriteringa av veglys langs skuleveg i gjeldande trafikksikringsplan. 

· FV 409: Vurdere behov for trafikksikringstiltak på strekninga mellom krysset Radøyvegen-
Solendvegen og 3-400 m nordover. 

· Solvang ungdomshus: Vurdere trafikksikringstiltak. Uoversiktleg utkjørsel i sving. 

 
Større tiltak, kommunale vegar 

Når det gjeld dei større tiltaka på kommunale vegar, er det gjort fleire endringar i handlingsplanen. 
Dette skuldast delvis at tiltak ikkje lenger er aktuelle, eller at dei er utført. Vidare er nokre tiltak på 
lista overført til prioriteringslista for fylkesveg.  

Følgjande tiltak er tatt ut av handlingsplanen: 

1) Bø: ny innkjørsel og parkering for barnehage. Tiltaket vert ivaretatt gjennom ny 
reguleringsplan og bygging av ny barnehage.   

2) Manger skule: ny parkering og av/påstigning. Tiltaket er utført. 

7) Hordabø skule-idrettsbana: gang- og sykkelveg. Tiltaket står på tiltaksplan for 



 
 

fylkesvegar (større tiltak). 

8) Dale grendahus: Vurdere trafikktilhøve for barnehage. Tiltaket vert mindre aktuelt, 
fordi barnehagen vert flytta til Solhall (Manger). 

Følgjande tiltak er flytta til handlingsplan for fylkeskommunale vegar: 

6) Mjøs/Straume/Soltveit og Austebygd skule: utbetring. 

Følgjande tiltak er lagt til i handlingsplanen: 

· Radøyhallen/Grønålen: Iverksetting av trafikksikringstiltak i området ved Radøyhallen 
opp til busshaldeplass i tråd med tilrådingar frå Norconsult (2018). 

· Sæbø barnehage/skule: Utbetring av parkeringstilhøva mm. ved Sæbø barnehage/skule 
i tråd med Norconsult (2018) si vurdering av trafikktryggleik ved barnehagen/skulen. 
Tiltaket er flytta frå prioriteringslista for mindre tiltak. 

· Manger sentrum sør: Heilskapleg vurdering av trafikksituasjon og tiltak i området ved 
Helsehuset/Solhall. 

· Trævegen: Lyssetting av vegen medførar auka bruk av Trævegen. Fjerning av trær bør 
sjåast i samanheng med fare for ras, og mogleg er det behov for bistand til dette. 

Mindre tiltak, kommunale vegar 

Følgjande tiltak er utført, og derfor tatt ut av handlingsplanen for mindre tiltak på kommunale vegar:  

1. Nordbøvegen: fortau og veglys.  
2. Prestmarkvegen: fartshumpar.  

Det er lagt til mindre tiltak i handlingsplanen:  

· Manger sentrum sør: Fotgjengarfelt som bind saman gangveg langs fylkesveg ved 
Solhall/Helsehuset.  

· Trævegen: sikringstiltak på brua i Trævegen, då muren har blitt svært låg etter 
asfaltering. 

· Austmarka: Skilting, evt. fysisk regulering av interne gangvegar i byggefelt. Fleire felt 
kan vere aktuelle. 

Følgjande tiltak er flytta: 

· Manger-Birkeland: veglys. Er flytta til prioriteringsliste for større tiltak på fylkeveg, og 
lagt inn under punktet Manger-Bø: gang-, sykkelveg og veglys. 

 
Ikkje-fysiske tiltak (kunnskap og haldning) 

Handlingsplanen for ikkje-fysiske tiltak i trafikksikringsarbeidet er generelt utforma, og bør 
spesifiserast i dei årlege handlingsplanane for dei ulike tenestene. Følgjande tiltak er tatt ut av 
handlingsplanen fordi det er utført: 



 
 

2. Skuleskyss: vurdering av særordninga for skuleskyss. 

Konklusjon 

Revidering av handlingsplanen i gjeldande trafikksikringsplan styrkar planen som styringsverktøy, og 
dannar grunnlag for prioriteringar og søknad om tilskot. Det er ikkje gjort vesentlege endringer i 
tiltaksplan for ikkje-fysiske tiltak. Større og meir omfattande strategisk arbeid med 
trafikksikringsarbeidet vert lagt til Alver kommune.  

 
Handsaming i hovudutvalet 3. desember 
 
Hovudutvalet handsama saka på møte 3. desember. 
 
Utvalet gjorde følgjande endringsframlegg: 
Revidering av handlingsplan i trafikksikringsplan for 2014-20 vert vedteken med endringar som går 
fram av følgjande prioriteringsliste: 
 
TILTAKSLISTE, FYSISKE TILTAK 

 
Større tiltak, fylkesvegar 

 
Pri Stad Tiltak Førebuing Merknad 

1 Kalneset til Sæbø Ny gang- og sykkelveg Regulering.  

2 Hesthaugen-Manger 
kyrkje 

Fortau I tråd med 
reguleringsplan. 

 

3 Hellandskrysset Utbetring   

4 Marås-Solend Veglys   

5 Hordabø skule-
idrettsbana 

Gang/sykkelveg Kommunedelplan 
Bø. 

 

6 Manger-Bø Gang, sykkelveg og veglys  Herunder veglys 
Manger-Birkeland. 

7 Gradnatunkrysset Kryssutbetring og fortau   

8 Manger-Solend Gang og sykkelveg   

9 Toskavegen Manger - 
badeplass 

Gang og sykkelveg Reguleringsplan.  

10 Div. strekk Asfaltering  T.d. parti 
Gradnatun-
Rossneset/ 
Haukåsen 

11 Turstiar/friluftsområde Heilskapleg vurdering av behov for 
parkering ved etablerte turstier og 
friluftsområder i kommunen. 

  

 
Mindre tiltak, fylkesvegar 

Pri Stad Tiltak Førebuing Merknad 

1 Urhaug/Langhøyane Tilrettelegging for kryssing av 
hovudveg. Vurdere nedsett 
fartsgrense. 

  

2 Austebygd Skilting.   



 
 

3 Sævdal, Solend, 
Skjenet m.fl. 

Veglys omkring busshaldeplassar 
der det er skulebarn. 

 Lista er ikkje 
uttømmande. 

4 Austmarka Permanent nedsett fartsgrense til 
60 km/t forbi Austmarka, evt til 
Storheimstø. 

  

5 Manger sentrum (sør) Forlenge 40-sona mot sør i 
Manger sentrum. 

 Forlenge 40-sona forbi 
eksisterande bensin-stasjon 
ved Solendmyra. 

6 Mangersholmane Flytte oppheva 50-sone til etter 
badeplass ved Mangersholmane. 

  

7 Stølane, Austebygd Flytte busshaldeplass   

8 Stølane, Austebygd Utbetring av sving   

9 Rossnesvegen 100 Vegutbetring -sving/møteplass   

10 FV 409 Vurdere behov for 
trafikksikringstiltak. 

 Strekk frå krysset 
Solendvegen/Radøy-vegen 
og 3-400 m nordover. 

11 Solvang ungdomshus Vurdere behov for 
trafikksikringstiltak. 

 Uoversiktleg utkjørsel i 
sving. 

12 Heile kommunen Kartlegging og utbetring av 
rekkverk og kantar. 

  

 
Større tiltak – kommunale vegar 

 
Pri Stad Tiltak Førebuing Merknad 

1 Området omkring 
Radøyhallen/ 
Grønålen 

Iverksette trafikksikringstiltak i tråd 
med tilråding frå Norconsult. 

 Tiltak må sjåast i 
samanheng med turvegen 
som vert etablert i same 
område. 

2 Sæbø 
barnehage/skule 

Iverksette trafikksikringstiltak i tråd 
med tilråding frå Norconsult. 

Tiltaka er ferdig 
prosjektert. 

 

3 Manger sentrum sør Heilskapleg vurdering av 
trafikksituasjon og tiltak i området 
ved Helsehuset/Solhall. 

Regulerings-
planarbeid 
pågår (2018). 

Avvente til ferdigstilling av 
ny barnehage. 

4 Mangersneset Utbetring veg, gang og sykkelveg. Reguleringsplan.  

5 Manger sentrum Ny skysstasjon Revisjon av 
reguleringsplan. 

 

6 Sævdal Sikringsarbeid. Høge skjæringar.   

 
Mindre tiltak – kommunale vegar 

 
Pri Stad Tiltak Førebuing Merknad 

1 Manger sentrum sør Fotgjengerfelt  Fotgjengarfelt som bind 
saman gangveg langs 
fylkesvegen ved innkjøring 
til Helsehus/Solhall b. hage 

2 Manger sentrum Oppattmerking og veglys   

3 Trævegen Sikringstiltak på brua.  Muren har vorte svært låg 
etter asfaltering. 

4 Austmarka Skilting og evt. fysisk regulering av 
gangvegar i byggefeltet. 

 Kan vere aktuelt i fleire 
bustadfelt. 

5 Turstier/friluftsområder Heilskapleg vurdering av behov for 
parkering ved etablerte turstiar og 
friluftsområde i kommunen. 

 Manglande tilrette-legging 
kan redusere 
trafikktryggleik. 



 
 

6 Smedbrekka-Urhaug Vurdere behov for 
trafikksikringstiltak. 

 

  

7 Heile kommunen Kartlegging og utbetring av rekkverk 
og kantar. 

  

 

 
Hovudutvalet si innstilling til kommunestyret: 

Revidering av handlingsplan i trafikksikringsplan for 2014-20 vert vedteken i samsvar med 
prioriteringslista ovanfor. 

 

Kommunestyret i Radøy - 048/2018 
KS - handsaming: 
Leif Taule (SP) sette fram følgjande tilleggsframlegg på vegne av SP, AP og KRF: 
Mindre tiltak - fylkesvegar 
Nr 9 - Trafikksikring Hordabø skule - vurdera fleire fartshumpar, betre sikt i busslomma og fjerna 
bergnabb på sør/austsida vis á vis "Puben". 
 
Kommunestyret vedtok hovudutvalet si tilråding med tilleggsframlegg sett fram i møtet. 
 

KS - vedtak: 
Revidering av handlingsplan i trafikksikringsplan for 2014-20 vert vedteken i samsvar med 
prioriteringslista ovanfor, med følgjande tillegg: 
 
Mindre tiltak - fylkesvegar 
Nr 9 - Trafikksikring Hordabø skule - vurdera fleire fartshumpar, betre sikt i busslomma og fjerna 
bergnabb på sør/austsida vis á vis "Puben". 
 
 
Vedlegg: 
1. Revidert tiltaksplan trafikksikring 301118(201260) (L)(201300) 
2 Trafikksikringsplan_revisjon 2015_vedteke i KS(201261) (L)(201301) 
3 Innspel til trafikksikringsplan (L)(170342) 
4 Fylkesveg 709 - Manger - ønske om utbetring (L)(170903) 
5 Innspel trafikksikringsplan (L)(174289) 
6 Innspel til trafikksikringsplan (L)(175974) 
7 Innspel frå Risnes Grendalag (L)(175797) 
8 Innspel til trafikksikringsplanen. Handlingsdelen. (L)(175975) 
9 Innspel til trafikksikringsplan (L)(176396) 
10 PrioriteringVeglys1983 (L)(176197) 
11 Spørsmål Spørjetimen 21092017 (L)(176196) 
12 Innspel til Trafikksikringsplan 2014 - 2020 (L)(176397) 
13 Trafikksikringsplan Solvang (L)(176399) 
14 Redusert fartsgrense vegen om Mangervågen (L)(179409) 
15 Trafikk i Helsehus- og Solhallområdet (L)(200806) 
16 Trafikksikringsplan innspel (L)(201307) 
17 Rullering av handlingsdel i trafikks(201246) (L)(201302) 
18 Rapport trafikksikring Norconsult (L)(201259) 
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Uttreden av Nordhordland Revisjon IKS  
 
Saksopplysingar: 
Bakgrunn 
 
Fellesnemnda har i sak 065/18 fatta føljande vedtak: 
«Alver kommune vel å kjøpa alle revisjonstenester i marknaden.» 
 
Vedtaket i fellesnemnda gjer at Radøy kommune må seia opp deltaking i Nordhordland Revisjon IKS. I 
samsvar med selskapsavtalen §20 kan deltakarar seia opp med eit års skriftleg varsel. Oppseiingstida 
vert med dette ut 2019.  
 
Lova sine rammer for val av revisor. 

Kommunelova § 78, 3. og 4. ledd legg til grunn at det er kommunestyret som avgjer kva 
revisjonsordning kommunen skal ha og som vel kven som skal vera kommunen sin revisor. 
Kommunestyret sitt val av revisjonsordning og revisor skjer på grunnlag av innstilling frå 
kontrollutvalet. 
 
Kommuneloven § 78 3. ledd 
«Kommunestyret eller fylkestinget avgjør selv om kommunen eller fylkeskommunen 
skal ansette egne revisorer, delta i interkommunalt samarbeid om revisjon, eller inngå 
avtale med annen revisor. Vedtaket treffes på grunnlag av innstilling fra 
kontrollutvalget». 
4. ledd 
«Kommunestyret eller fylkestinget velger selv revisor. Vedtaket treffes på grunnlag av 
innstilling fra kontrollutvalget». 
 
I samband med samanslåinga av Radøy, Meland og Lindås kommunar er det i tråd med 
Inndelingslova § 26 oppretta ei fellesnemnd for å samordna og førebu samanslåinga. 
Etter § 26 femte ledd kan fellesnemnda få fullmakt til å tilsetja revisor, vidareføra deltaking i 
interkommunalt samarbeid om revisjon, eller vidareføra avtale med annan revisor. 
 
Inndelingslova § 26, 5. ledd: 
«Nemnda kan få fullmakt til å tilsetje personale i den nye eininga. Dette omfattar også 
tilsetjing av administrasjonssjef og revisor. Tilsetjing av revisor skjer på bakgrunn av 
innstilling frå kontrollutvala. Nemnda kan òg få fullmakt til å vidareføre deltaking i 
interkommunalt samarbeid om revisjon eller vidareføre avtale med annan revisor. 
Tilsvarande gjeld for sekretariatet for kontrollutvalet. Slikt vedtak skjer etter 
innstilling frå kontrollutvala.» 



 
 

 
Dei tre kommunane har i tråd med lovkrav ved søknad om kommunesamanslåing fatta vedtak 
om fellesnemnda si samansetting og oppgåver i møte den 22.06.17. 
Det vart i møte vedteke at: 
5 «Fellesnemnda får fullmakt til å: 
5.5 gjere vedtak om val av revisor og sekretariat for kontrollutvalet, på bakgrunn 
av innstilling frå kontrollutvala, jfr. Inndelingslova §26 femte ledd, første 
punktum. 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtek at Radøy kommune går ut av Nordhordland Revisjon IKS frå og med 1.1.2020. 

 
 

Kommunestyret i Radøy - 049/2018 
KS - handsaming: 
Det vart frå fleire representantar gitt uttrykk for stor skepsis til å gå ut av det interkommunale 
revisjonssamarbeidet i Nordhordland Revisjon IKS. 
 
Kommunestyret vedtok rådmannen si tilråding mot tre røyster (Jostein Borlaug, AP, Roy Bø, FRP, Silje 
Namtvedt, SP. 
 

KS - vedtak: 
Kommunestyret vedtek at Radøy kommune går ut av Nordhordland Revisjon IKS frå og med 1.1.2020. 
 
 
Vedlegg: 
Revisjonsordning Alver kommune 
Val av revisjonsordning for Alver kommune _utgreiing 
Selskapsavtale for Nordhordland Revisjon IKS 
Kontrollutvala i Meland_Radøy_Lindås_møteutskrift 
Vedlegg 4 
Vedlegg 5 
 
 
 

 


	for
	Kommunestyret i Radøy

